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در دیدار امیر عبداللهیان با بشار اسد چه گذشت؟
»حســین امیر عبداللهیان« وزیر امور خارجه کشورمان که در راس هیئتی 
به سوریه سفر کرده است، بعد از ظهر روز یکشنبه با بشار اسد رئیس جمهور 
ســوریه دیدار و در خصوص موضوعات مورد علاقه دو کشور به گفتگو وتبادل 

نظر پرداخت.
 به گزارش ایســنا ، وزیر امور خارجه کشــورمان در ایــن دیدار با تبریک 
برگزاری موفق انتخابات ریاســت جمهوری ســوریه و همچنین پیروزی های 
سیاســی، میدانی و بین المللی سوریه، سلام مقامات عالیه کشورمان به بشار 
اسد رئیس جمهور ســوریه را ابلاغ و گزارشی از نشست منطقه ای حمایت از 

عراق ارائه کرد.
 امیر عبداللهیان همچنین با اشاره به همکاری های دو کشور در حوزه های 
اقتصادی، ضرورت فعال ســازی کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی و 

دیگر ساز و کارهای موجود در این زمینه را مورد تاکید قرار داد.
رئیس جمهور ســوریه نیز در این دیدار با ابراز خرســندی از حمایت های 
جمهوری اسلامی ایران از سوریه، دیدگاه های خود در خصوص همکاری های 
دو کشور در حوزه های دو جانبه و همچنین همکاری ها در موضوعات منطقه 

ای و بین المللی را تشریح کرد.

ویژه

دیدار روسای جدید و قدیم سازمان انرژی اتمی
رئیس سازمان انرژی اتمی تاکید کرد: ما راهبرد توسعه، تعالی و تحول گرایی 
را در راســتای رفع موانع و تله هایی که بیگانگان به بهانه هســته ای بر سر راه 

پیشرفت کشورمان ایجاد کرده اند، در دستورکار داریم.
به گزارش ایرنا از سازمان انرژی اتمی »محمد اسلامی« صبح امروز دوشنبه 
با حضور در سازمان انرژی اتمی، فعالیت خود را به عنوان معاون رئیس جمهور 
و رئیس جدید سازمان انرژی اتمی ایران آغاز کرد و مورد استقبال »علی اکبر 

صالحی« رئیس پیشین این سازمان قرار گرفت.
رئیس جدید سازمان انرژی اتمی ایران ضمن تقدیر از  تلاش های علی اکبر 
صالحی، وی را شــخصیتی علمی و فرهیخته و جزو ســرمایه های ملی خواند 
و گفت: ســازمان انرژی اتمی ایران که از بخش های بسیار استراتژیک کشور 

است، تاثیر مهمی برای قدرت سازی ملی دارد.
وی با بیان اینکه مردم ما برای اینکه قله های رفیع پیشــرفت را تســخیر 
کننــد، نیازمند فعالیت بیش از پیش ســازمان های موثر و تاثیرگذار همچون 
ســازمان انرژی اتمی به عنوان محرک توســعه فناوری هستند، اظهار داشت: 
ما راهبرد توســعه، تعالی و تحول گرایی را در راستای رفع موانع و تله هایی که 
بیگانگان به بهانه هســته ای بر سر راه پیشــرفت کشورمان ایجاد کرده اند، در 

دستورکار داریم.
اســلامی ادامه داد: مطمئن هستم به یاری خداوند متعال و تلاش بی وقفه 
نیروهای دانشــمند و ارزشــمند به ویژه جوانانی که در ســازمان انرژی اتمی 

شاغل هستند، موفق می شویم.
همچنین در ایــن دیدار، صالحی با تقدیر از رئیس جمهور به دلیل انتخاب 
شــخصیتی فرهیخته برای ســازمان انرژی اتمی تصریح کــرد: اکنون خیال 
خانواده ســازمان انرژی اتمی ایران مطمئن شــد که مدیریت این دستگاه در 

دست فردی دلسوز، صاحب اخلاق و تدین و صاحب علم و تجربه است.
وی با اشــاره به پروژه های در شــرف اتمام ســازمان انرژی اتمی از جمله 
ساخت بیمارستان یون درمانی ابراز امیدواری کرد که این پروژه ها در یکسال 

آینده به بهره برداری برسند.

چهل و سومین سالگرد ربودن امام موسی صدر
دفتــر تهران جنبــش أمل لبنان 
درخصوص چهل و ســومین سالگرد 
ربودن امام موســی صــدر بیانیه ای 
صادر کرد. در این بیانیه آمده است: 
چهل وسه سال پیش در نهُ شهویرماه 
و درســت اندکی پیــش از پیروزی 
انقلاب اســلامی ایران، امام موســی 
صدر، رهبر شیعیان لبنان، در خاک 
لیبی ربوده شــد. معمر قذافی عامل این جنایت بــود؛ جنایتی که برخی آن 
را »جنایت قرن« خوانده اند. به رغم گذشــت چهل واندی ســال از این ماجرا 
همچنان چشــم انتظار آمدن امام موسی صدر هســتیم. او پایه گذار مقاومت 
است و شاید جرمش هم همین بود. به هر روی، تلاش های صورت گرفته برای 
نجــات او و دو همراهش تا کنون بی ثمر مانده اســت و باید برای بازگرداندن 
آن ها طرحی نو درافکند. جمهوری اسلامی ایران همیشه حامی مظلومان بوده 
اســت و امروز نیز ما چشــم به حمایت آن داریم تا این فراق پایان یابد و امام 

صدر به میان فرزندانش بازگردد.

انتصاب سفیر پیشین آمریکا در اسرائیل
  به عنوان مشاور نماینده ویژه واشنگتن در امور ایران

منابع وزارت امور خارجه آمریکا خبر دادند، ســفیر پیشــین این کشــور 
در اســرائیل به دلیل رابطه شــخصی اش با مقامات صهیونیســتی و اشراف 
بــه جنبه های منطقه ای موضــوع ایران که می تواند بــه افزایش هماهنگی 
واشــنگتن-تل آویو در زمینه مسئله ایران کمک کند، به عنوان مشاور جدید 

به تیم ایران وزارت خارجه آمریکا اضافه شده است.
به گزارش ایسنا، پایگاه خبری آمریکایی اکسیوس در گزارشی نوشت: یک 
مقام ارشد وزارت امور خارجه آمریکا به اکسیوس گفت که دَن شاپیرو، سفیر 
پیشــین آمریکا در اسرائیل  به عنوان یک مشاور ارشــد به تیم ایران وزارت 

خارجه آمریکا پیوسته است. 
اکســیوس درباره اهمیت این موضوع افزود: اســرائیل به دولت جو بایدن 
رئیس جمهور آمریکا فشار می آورد تا در صورت شکست دیپلماسی واشنگتن 
با ایران، با آن وارد مذاکراتی درباره یک  »برنامه جایگزین« شــود. شاپیرو که 
رابطه ای شخصی با بسیاری از مقامات اسرائیلی، از جمله نفتالی بنت نخست 
وزیر رژیم صهیونیســتی دارد، برای ایفای نقشی در هر گونه مذاکراتی از این 
دســت آماده شده است. مســئولیت او در زمینه جنبه های منطقه ای مسئله 

ایران و هماهنگی در این باره با اسرائیل خواهد بود. 
این پایگاه خبری در ادامه آورده است: یک مقام ارشد وزارت خارجه آمریکا 
به اکسیوس گفته است، شاپیرو یک روند تعیین صلاحیت امنیتی را طی کرده 
اســت و کارش را هفته پیش به عنوان یک  »مشــاور ارشد پاره وقت« برای 

رابرت مالی نماینده ویژه آمریکا در امور ایران آغاز کرد. 
ایــن گزارش همچنین مطــرح می کند: به گفته یــک منبع مطلع از این 
موضوع، شــاپیرو پیش از دیدار اخیر بایدن و بنت در واشنگتن بود و راجع به 
چند مسئله مرتبط به وزارت خارجه آمریکا مشاوره داده است، اگرچه با هیئت 
اســرائیلی دیداری نداشــت. مقامات وزارت خارجه آمریکا می گویند، شاپیرو 
نیمی از وقتش را در واشنگتن و نیمی دیگر را در اسرائیل سپری می کند که 

در آن فعالیتش خارج از سفارت آمریکا خواهد بود. 
گزارش اکسیوس علاوه بر این مطرح می کند: یکی از ماموریت های اصلی 
او مشارکت در مذاکرات با دفتر نخست وزیری، وزارت خارجه و وزارت جنگ 
اسرائیل خواهد بود تا هماهنگی ها را افزایش دهد و گفتمانی مفصل تر راجع 
به ایران را امکان پذیر ســازد. شــاپیرو پیش از این خواستار ارائه پیش نویس 
یک راهبرد اســتراتژیک مشــترک در زمینه ایران و خودداری از جدال علنی 
درباره موضوع برنامه هســته ای ایران شــده بود، چنان که این اتفاق هنگام 
امضای توافق هسته ای در سال ۲۰۱۵ میان واشنگتن و تل آویو افتاده بود. 

اکسیوس ادامه داد: یک مقام ارشد وزارت امور خارجه آمریکا به اکسیوس 
گفت که مالی در راســتای تعهدش نسبت به دریافت و آشنایی با دیدگاه های 
متنوع درباره ایران، شــاپیرو را استخدام کرده است. اگرچه او از توافق هسته 
ای حمایت می کند، شاپیرو رویکردی میانه رو تر در قبال ایران دارد. به گفته 
ایــن مقام وزارت خارجه آمریکا، » تجربه و دانش دن درباره منطقه و این امر 
مسلم که مردم منطقه او را می شناسند، به ما در زمینه تفکر درباره جنبه های 

منطقه ای مسئله ایران و هماهنگی با اسرائیل کمک می کند. 
این پایگاه خبری در آخر آورده اســت: مالــی قصد دارد در هفته های آتی 
مشــاوران بیشــتری به تیمش اضافه کند تا آن را گسترش دهد دیدگاه هایی 

متنوع راجع به ایران را یکی کند.

اتمی

رویداد

پولیتیک

ســخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به 
نشســت اخیر وزارت امور خارجه درباره کرونا 
گفت: در این نشســت که وزیر بهداشــت هم 
حضور داشــت، تصمیمات خوبی برای تسریع 
واردات واکسن کرونا گرفته شد که اثرات آن 

را مردم ایران در هفته های بعد خواهند دید.
به گزارش ایرنا، »سعید خطیب زاده« صبح 
دیروز در نشســت خبری با اصحاب رسانه که 
به شــکل مجازی برگزار شد، با تبریک هفته 
دولت گفت: روز هشتم شــهریور ماه که روز 
مبارزه با تروریســم اســت، یادآور شــهادت 
رئیس جمهور و نخســت وزیر ایران توسط یک 
گروهک تروریســتی و ضاله اســت که امروز 
در دامن مدعیان دروغین حقوق بشــر جای 

گرفتند.
وی با اشــاره بــه رای اعتماد بی ســابقه 
نمایندگان به وزیر امور خارجه جدید ایران، به 
پیام های تبریک وزرای امور خارجه کشورهای 
مختلف به امیرعبداللهیان اشاره کرد و اظهار 
داشت: روز پنجشــنبه نشست کرونای وزارت 
امور خارجه برگزار شــد. وزیر بهداشت نیز در 
این جلسه در کنار دیپلمات های ارشد حضور 
داشــتند و تصمیمــات خوبی برای تســریع 
واردات و تامین واکســن کرونا گرفته شد که 
اثرات آن را مــردم ایــران در هفته های بعد 

خواهند دید.
رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای 
وزارت امور خارجه درباره حواشی ایجاد شده 
برای ســفر وزیر امور خارجه در نشست بغداد 
تصریح کــرد: در مورد هر اجلاس بین المللی، 
براساس جزییات برگزاری و آمادگی کشورها 
تصمیم گیری می شــود. اینکــه رئیس جمهور 
یا وزیر امور خارجه شــرکت کنند، بر همین 

اساس است.
پرداختن به حواشی سفر وزیر خارجه 

به عراق درست نیست
به گفته خطیــب زاده، ایران از هر ابتکاری 
که به صلح و ثبات عراق کمک کند و به نقش 
منطقه ای عراق کمک کند، استقبال می کنیم. 
آیت الله رئیسی چندی پیش نیز به عراق سفر 

کردند و بعدا نیز شرکت خواهند کرد.
وی بــا بیــان اینکــه امیرعبداللهیان نیز 

ســفر موفقی به بغداد داشــتند، خاطرنشان 
کرد: پرداختن به حواشــی کــه بخواهد متن 
را کمرنگ کند، درســت نیســت. این ســفر 
دســتاوردهای زیادی داشته اســت. همگان 
می دانند ایران در عراق و منطقه چه نقشــی 
دارد. اجلاس بغداد در مســیر همگرایی های 
بیشــتر بــود و همانطور کــه امیرعبداللهیان 

گفتند، ما سرنوشتی در منطقه داریم.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی با اشاره به 
رایزنی های ایران و عربســتان ابراز داشت: در 
مورد ایران و عربســتان گفت وگوی بیشتری 

نسبت به سابق انجام نشده است.
خطیب زاده درباره توییت اخیر غریب آبادی، 
ســفیر ایران در آژانس هم بیان کرد: سفرای 
ایــران در همه کشــورها رایزنی هایی دارند و 
ملاقات آنها با سفرای مختلف به شکل منظم 
انجام می شود. نمایندگان ایران در آژانس نیز 
به طور مرتب رایزنی انجام می دهند. رایزنی ها 

چیز جدیدی نیست.
برای تجارت مشروع خود

 بسیار جدی هستیم
وی در مورد ارســال محموله های سوختی 
ایران به لبنان یادآور شد: ارسال محموله های 
سوختی ایران به مشتریان خود در کشورهای 
مختلف، یک مسئله حاکمیتی است که نفت و 
سوخت خود را به کدام مشتریان و کشورهایی 
بفروشیم. نه آمریکا و نه کشورهای مختلف در 
جایگاه فراقانونی نیســتند که بخواهند جلوی 

تجارت مشروع را بگیرند.
ایــن دیپلمات ارشــد ادامــه داد: ما برای 
تجارت خارجی مشــروع خود بســیار جدی 
هســتیم و همگان بدانند تجارت مشروع جزو 
اولیات و بدهیات حقوق بین الملل است. برای 
فروش محموله ســوختی به لبنان نیز همین 
مســیر را رفتیم و تا زمانی که مشتری داشته 

باشیم، این مسیر ادامه می یابد. 
به گفتــه خطیب زاده، مــردم لبنان مردم 
ثروتمند هســتندی، نیازمند اعانه نیستند و 
می توانند نیازهای خــود را تامین کنند. فقط 
برخی از کشورها باید از سیاسی کردن مسائل 
دســت بردارند و اجــازه دهند مــردم لبنان 

نیازهای خود را تامین کنند. 

خبرنگاری با توجه با توجه به صحبت های 
رهبری انقلاب پرســید که آیا ایران طالبان را 
به رسمیت می شناسند؟ که سخنگوی وزارت 
امور خارجه پاسخ داد: آنچه رهبری فرمودند، 
سیاســت های قطعــی ایران در چهل ســال 
گذشته بوده است. ایران همواره در کنار مردم 
افغانســتان بوده است. اولویت ما تامین صلح، 

ثبات و پیشرفت جامعه افغانستان است. 
تاریخ دور جدید گفت وگوهای وین 

وی دربــاره تاریــخ برگــزاری دور جدید 
گفت وگوهــای وین نیز اظهار داشــت: تاریخ 
قطعی منــوط به رایزنی میــان همه طرف ها 

است.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی در پاسخ به 
این ســوال که آیا پرونده هســته ای از وزارت 
امــور خارجه به شــورای عالــی امنیت ملی 
ســپرده می شود، خاطرنشــان کرد: مذاکرات 
وین برای رســیدن به یک متن جدید نیست. 
مذاکــرات وین برای اطمینان از اجرای برجام 
به شــکل نعل به نعل توســط آمریکا است و 
بنابراین آنچه در وین صورت گرفته، اطمینان 
از این مســیر اســت که اگر آمریکا به تمامی 
تعهدات خود ذیل برجــام و قطعنامه ۲۲۳۱ 
به شــکل راستی آزمایی شــده، برگردد ایران 
موافقت می کند که آنها در اتاق برجام نشسته 
و ایران هم اقدامات کاهشــی خود را متوقف 
کند. خطیب زاده با تاکیــد بر اینکه مذاکرات 
وین بیش از آنکه منتهی به متن جدید باشد، 
گفت وگوهای تکنیکی اســت کــه با جزییات 
فرابخشــی به بخش های مرتبط انجام شــده 
اســت، ابراز داشــت: از این پس هم با اجماع 
حاکمیتی دنبال می شــود. اینکه وزارت امور 
خارجه پیشــانی گفت وگوها یا جاهای دیگر 
باشــد، با تصمیم حاکمیت خواهد بود و اعلام 

خواهد شد.
دولت فراگیر و نه یک دولت اقلیت

 در افغانستان 
وی درباره تطهیر طالبان از ســوی برخی 
رسانه ها هم بیان کرد: ما به دنبال آن هستیم 
که مــردم افغانســتان برای سرنوشت شــان 
تصمیم گیــری کنند. هیچ نیرویــی بیرون از 
جغرافیا افغانســتان حق ندارد در مورد آینده 
این کشــور تصمیم گیری کند. ایــن پیام را 
به تمامی کشــورها و گروه هــا دادیم که باید 
گفت وگوهای بین الافغانی را تســهیل کنیم و 
دولت فراگیر و نه یــک دولت اقلیت در برابر 

اکثریت داشته باشیم.
این دیپلمات ارشد با تاکید بر اینکه طالبان 
به عنوان یک گروه بخشــی از افغانســتان و 
آینده این کشــور اســت، یادآور شــد: ایران 
تاکنون سیاســت تداوم داری در مورد تسهیل 
اســت.  داشــته  بین الافغانی  گفت وگوهــای 
آمادگی خود را بــرای دور دوم گفت وگوهای 
نشســت تهران اعــلام کردیم کــه منوط به 
آمادگــی همــه گروه ها برای حضــور در این 

نشست است. 

ایران در مورد امنیت ملی خود با 
کسی شوخی نداشته و مصالحه نمی کند

رژیــم  سیاســت  دربــاره  خطیــب زاده 
صهیونیســتی در مورد ایران عنوان کرد: جز 
لبخند به ایــن توهمات چــه می توان گفت. 
بیش از چهل ســال است که از این نمایش ها 
و تئاترها بازی کردنــد ولی آنچه بوده تثبیت 
ایران و افزایش قدرت جمهوری اسلامی ایران 

براساس خواست و اراده مردم بوده است.
وی با اشــاره به اظهارات مطرح شــده در 
دیدار بایدن و نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
گفت: ایران در مورد امنیت ملی خود با کسی 
شوخی نداشته و با کســی مصالحه نمی کند. 
رژیم صهیونیســتی ریشــه تمامی تروریسم، 
خشــونت ها و تجاوزاتی است که در نیم قرن 
گذشــته در این منطقــه رخ می دهد. تصور 

نمی کنم این مسئله بر کسی پوشیده باشد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: 
آمریــکا به این واقعیت توجــه کند که تنها با 
تغییر رویکرد سلطه جویانه اش در این منطقه، 
هم می تواند منافع مشــروعی در دنیا داشته 
باشــد و منطقه هم روی آرامش بییند و برای 

کل منطقه و حتی آمریکا بهتر است.
برجام نیاز به میانجی ندارد

خطیب زاده در مورد تاثیر نشســت بغداد 
و میانجیگــری عــراق در گفت وگوهای ایران 
و عربســتان و ایران و آمریکا در مورد برجام 
اظهار داشــت: برجام نیاز بــه میانجی ندارد. 
بــا آمریکا نه در وین و نــه هیچ جاهای دیگر 
درباره برجام گفت وگوهای مستقیمی نداریم. 
گفت وگوها در وین میــان ایران و گروه ۴+۱ 
اســت تا اطمینــان یابیم آمریــکا به صورت 
راســتی آزمایی شــده به کلیه تعهدات خود 

برمی گردد.
به گفته رئیس مرکز دیپلماســی عمومی 
و رســانه ای وزارت امور خارجه، آنچه توسط 
آمریــکا تا به امروز شــکل گرفته، پافشــاری 
واشــنگتن بر سیاســت های شکست خورده 
آمریکا در دوره ترامپ است. هنوز تغییری در 
رفتارهای آمریکا ندیدیم. با همان سیاست ها و 

رفتارها به دنبال نتایج بهتری هستند.
وی با تاکید بر اینکــه ایالات متحده تنها 
مســیری که می توانند طی کننــد، عمل به 
تعهدات خود و دســت کشــیدن از تروریسم 
اقتصادی است، تصریح کرد: آن وقت خواهند 
دید، مسیرها گفت وگوها در وین به خوبی طی 
می شــود. آنچه در وین باقی مانده، به خاطر 
لج بــازی و رفتار غیرمنطقی طرف آمریکایی و 
غربی اســت به محض تغییــر رفتار در عمل، 
برجام قابل احیا و بازگشــت کامل طرف ها به 

تعهدات شان مسیر خواهد بود.
اظهارات مکرون نشان دهنده دور 

بودن فرانسه از واقعیت های منطقه است 
خطیب زاده در پاســخ به این سوال که آیا 
تهــران و ریاض گفت وگــوی جدیدی را آغاز 
کرده اند، خاطرنشــان کرد: ایران و عربستان 

ســه دور گفت وگــو کردند و اگر لازم باشــد 
دورهــای بعدی هم برگزار می شــود. از نقش 

سازنده عراق هم تشکر می کنیم. 
وی درباره آخرین وضعیت کشــتی حامل 
سوخت ایران به سمت لبنان هم ابراز داشت: 
جزییات فنی آن را باید از سازمان کشتیرانی 
پرسید. کشتی ایران، محموله فروخته شده به 
لبنان را حمل می کند و این مســیر تا مقصد 

ادامه خواهد داشت. 
ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی درباره 
ادعاهای رئیس جمهور فرانسه در مورد عراق و 
اتهام زنی به همسایگان این کشور و گروه های 
شــیعی در ایجاد بی ثباتی های در عراق بیان 
کرد: مــن گفته ام ترجمه دقیقی از ســخنان 
ایشــان را به مــن بدهند. امیدوارم ســخنان 
ایشان چیز دیگری باشــد ولی من نسبت به 
اظهارات نســنجیده رئیس جمهور فرانسه که 
این تلقی را ایجاد کرده که همســایگان عراق 
مشکل این کشور هستند، ابراز تاسف می کنم.

به گفته خطیب زاده، این اظهارات نشــان 
می دهد فرانســه از واقعیت هــای عراق تا چه 
اندازه فاصله دارد. اینکه رئیس جمهور فرانسه 
می توانــد در خیابان های موصــل قدم بزند، 
حاصل فــداکاری جوانان عراقــی، گروه های 
شــیعی و دیگر گروه ها اســت. بدترین چیز، 
اســتفاده سیاســی بــرای پیشــبرد اهداف 

کشورهای خاص است. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا بن بستی 
در گفت وگوهای ایران و عربستان شکل گرفته 
اســت؟ گفت: عربستان همســایه ما در این 
منطقه است. ما نقاط اشــتراک بسیار زیادی 
برای صلح و ثبات در منطقه داریم. ایران هیچ 
گاه دست دوســتی خود را از عربستان برای 

دوستی دریغ نکرده است. 
این دیپلمات ارشد ادامه داد: هر وقت این 
اراده در ریاض پیدا شــود که به سازوکارهای 
منطقــه ای و دوجانبه فکر کند، بــا روی باز 
جمهوری اسلامی ایران مواجه شده است. این 
مســیر هم ادامه می یابد. هیچ بن بســت غیر 
قابل حلی نیز وجود ندارد. تنها اراده سیاســی 
و اقدام در دو پایتخت می تواند به این مسئله 

کمک کند.
آزادی زندانیان ایرانی از دستورکار 

ایران خارج نشده است 
مبادله  وضعیت  آخرین  درباره  خطیب زاده 
زندانیان ایرانی اظهار داشــت: آزادی زندانیان 
ما که بــه بهانه های واهی توســط آمریکا به 
گروگان گرفته شــده یا بــه بهانه های واهی و 
درخواســت های غیرمعقــول و غیرواقعی به 
درخواست آمریکا بازداشت شده اند، از دستور 
ما خارج نشده است.  وی با اشاره به کارشکنی 
آمریکا برای تبــادل زندانیان تصریح کرد: اگر 
آمریکا این مسیر را تســهیل کند حتی برای 
گفت وگوها هم بهتر اســت. متاســفانه آنچه 
توافق شد به دلیل کارشکنی آشکار آمریکا در 

شب آخر انجام نشد. 

سخنگوی وزارت امور خارجه:

برجام نیاز به میانجی ندارد
ایران در مورد امنیت ملی خود با کسی شوخی نداشته و مصالحه نمی کند

تکرار ادعاهای وزیر جنگ رژیم صهیونیستی علیه ایران وزیر جنــگ رژیــم صهیونیســتی در یک 
ســخنرانی با تکرار ادعای وجود اهداف نظامی 
در برنامه هســته ای ایران به تهدیدهایی که در 
صــورت تحقق این ادعای اســرائیل و منطقه را 

تهدید می کند، اشاره کرد.
بــه گــزارش ایســنا بــه نقــل از روزنامه 
صهیونیســتی تایمز آو اســرائیل،  بنی گانتس 
وزیر جنگ رژیم صهیونیســتی در یک مراســم 
یادبــود برای رونی دنیل خبرنــگار امور نظامی 

درگذشته شــبکه ۱۲ این رژیم، با تکرار ادعای 
وجود اهداف نظامی در برنامه هســته ای ایران 
گفت: بســیار مهم اســت که تمام جهان به این 
ماموریت]متوقف کردن برنامه هسته ای ایران[ 
بپیوندد، چون خطر  یک ایران هســته ای فقط 
این نبســت که اســرائیل را تهدیــد می کند و 

خصومت آن  ]ایــران[ را در منطقه افزایش می 
دهد، بلکه به یک رقابت تســلیحاتی در منطقه 
منجر می شود که بسیاری از کشورها را به خطر 

می اندازد. 
گانتس بر اســاس این ادعا هشــدار داد که 
دســت یافتن ایــران به یک بمب هســته ای،  

»احتمــالا در آینده منجر به این می شــود که 
تســلیحات پیشــرفته در دســتانی لرزان و بی 
مسئولیت و در دســتان رژیم هایی بیفتد که از 

سوی تروریست ها هدایت می شوند«.
بر اســاس این گزارش، تکــرار ادعای وجود 
اهداف نظامی در برنامه هسته ای ایران از سوی 

گانتس در حالی مطرح می شود که مقام معظم 
رهبری کشورمان در فتوایی، تولید، نگه داری و 
به کارگیری تســلیحات هسته ای را حرام اعلام 

کرده اند. 
مقامــات مربوطه در کشــورمان نیز علیرغم 
تاکید بر اقتدار نظامی ایران ، بر اســاس همین 
فتوا تاکید کرده اند که برنامه هســته ای ایران 
صرفا ماهیتی صلح آمیز داشته و به دنبال اهداف 

نظامی نیست.

رســانه های صهیونیســتی اعلام کردند که 
نخســت وزیر این رژیم به رئیس جمهور آمریکا 
پیشنهاد تشــکیل ائتلافی شــبیه به ناتو برای 

مقابله با تهدیدات ایران داده است.
به گزارش ایسنا ، شــبکه صهیونیستی کان 
اعــلام کرد که نفتالی بنت، نخســت وزیر رژیم 
صهیونیســتی در دیدار اخیرش از واشنگتن به 
جوبایدن، رئیس جمهور آمریکا پیشنهاد تشکیل 
ائتلاف نظامی شبیه به ائتلاف ناتو میان اسرائیل 
و کشورهای حاشیه خلیج فارس و اردن را داده 

است.
این رســانه صهیونیســتی اعلام کرد: هدف 
از این امــر ایجاد پروژه دفاعی مشــترک میان 
اسرائیل و کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس 
و اردن به منظــور محافظت فراگیر از تهدیدات 

ایران است.
در این گزارش آمده اســت: پیشــنهاد بنت 
به طور اساســی هماهنگی و همپوشانی رادارها 
و تجهیزات و دســتگاه های هشدار سریع برای 
مقابله بــا تهدیدات هوایی ایران را شــامل می 

شود.
جیلــی کوهیــن، خبرنــگار ایــن شــبکه 
صهیونیســتی در واشــنگتن نیز اعلام کرد که 
نفتالــی بنــت در دیــدار روز جمعه بــا بایدن 
پیشنهاد تشــکیل نیروی دفاعی مشترک شبیه 

به ائتلاف ناتو میان اسرائیل و کشورهای حاشیه 
خلیج فارس بــرای برگزاری آموزش های مقابله 
با آنچه ›‹تهدیدات ایرانی‹‹ خوانده شده را داده 

است.
بر اســاس این گزارش، نفتالی بنت نخست 
وزیــر رژیم صهیونیســتی که بــه تازگی برای 
دیدار با جو بایدن رئیس جمهور آمریکا و دیگر 
مقامات عالی رتبه این کشــور به واشنگتن سفر 
کرده بود و موضوع ایران و برنامه هســته ای از 
محورهای اصلی رایزنی هایشان بوده است، پیش 
از سوار شدن به هواپیما برای بازگشت به قدس 
اشغالی گفت که دیدارش با بایدن »صمیمانه و 
موثر« بوده اســت و هــر دوی آن ها »رابطه ای 

نزدیک و شخصی مبتنی بر اعتماد دارند«. 
بنت با گفتن این که »ما به تمامی اهدافی که 
برای خودمان تعیین کرده بودیم، رسیده ایم« و 
بــا تکرار ادعای وجود اهــداف نظامی در برنامه 
هسته ای ایران، افزود: بر سر یک کار راهبردی 
مشترک برای متوقف کردن حرکت سریع ایران 

به سمت سلاح هسته ای توافق کردیم.
رضایت کنست از دیدار بنت و بایدن

»زِوی هاوزِر«، نماینده کنست]پارلمان رژیم 
صهیونیســتی[ که رئیس پیشین کمیته روابط 
خارجی و دفاعی کنست و دبیر کابینه بنیامین 
نتانیاهو نخست وزیر پیشین رژیم صهیونیستی 

نیز بوده اســت، روز یکشــنبه در گفت و گو با 
شــبکه رادیویی ایــن رژیم مباحثــی را راجع 
به دیــدار اخیر نفتالی بنت نخســت وزیر رژیم 
صهیونیســتی و جو بایدن رئیس جمهور آمریکا 

مطرح کرد. 
هاوزر گفت: به طور کلی و طبق گزارش های 
موجود، دیدار بین آن دو بسیار خوب بوده است. 
۴۸ ســاعت گذشته اســت و ما شاهد پس لرزه 
ای نبــوده ایم که خودش نشــانه خیلی خوبی 
اســت. مهم است اشاره شــود که آنچه به طور 
محرمانه گفته می شــود خیلــی اهمیت دارد و 
به نظرم هــر دو طرف این پیام را منتقل کردند 
که این آغاز یک دوســتی فوق العاده است. این 
موضوع به عنوان دیدار اول خیلی اهمیت دارد، 
چون فرصت دیگــری برای ایجاد برخورد اول و 

تاثیرگذاری اولیه وجود ندارد. 
این نماینده پارلمان رژیم صهیونیستی افزود: 
اظهارات آمریکا درباره ایران و تسلیحات هسته 
ای آن بســیار مهم بود. اما صرفا بیان کردن آن 
اهمیتی نــدارد، باید در قبال خصومت ایران در 
زمینه مســئله هســته ای یک تهدید باورپذیر 
جانب آمریکا وجود داشــته باشد. از نظر من در 
یک فرصت دیپلماتیک، این موضوع یک شــرط 

لازم است. 
او با توجه به رویکرد مشــترکی که آمریکا و 

رژیم صهیونیســتی می توانند در قبال مســئله 
ایران اتخاذ کنند، در ادامه مطرح کرد: یک توالی 
از احتمال آرامش و جــدال وجود دارد، آمریکا 
مهم ترین دوســت اسرائیل است، در بسیاری از 
عرصــه ها، به ویژه در زمینــه امنیتی. بنابراین، 
گاهی اختلافاتی هم میان دوستان پیش می آید 
اما ما که نباید ســر هر اختلافــی موضوع را به 
رســانه ها بکشــانیم و ضربات متقابل رد و بدل 
کنیــم. درک این که می توان گوشــی تلفن را 

برداشت و سعی کرد که اختلافات کاهش یابند 
یک تفاهم بســیار مهم اســت، به ویژه در آغاز 

رابطه دو دولت جدید)آمریکا و اسرائیل(. 
هــاوزر در آخر گفت: به نظــرم در آمریکا و 
مطمئناً در اسرائیل شاهد روند فهم این هستیم 
که خاورمیانه ۲۰۲۱، خاورمیانه ۲۰۱۱ نیست. 
ممکن است اختلافاتی باقی مانده باشند اما فکر 
می کنم دو کشــور راه حل و فصل دوستانه آن 

ها را پیدا می کنند.

ظریف اظهار کرد: باید چشــم هایمان را بشوییم و بدانیم 
کــه همه ما در دنیا در یک کشــتی نشســته ایم. به گزارش 
ایســنا، محمدجواد ظریف در نشستی در کلاب هاوس که به 
منظور تقدیر از فعالیت های وی در طول هشت سال گذشته 
در ســمت وزیر امور خارجه با حضور علی اکبر صالحی رئیس 
پیشین سازمان انرژی اتمی و محمدجواد جهرمی وزیر پیشین 
ارتباطات و فناوری اطلاعات برگزار شــد، تصریح کرد: ما باید 
چشم هایمان را بشــوییم و بدانیم که همه ما در دنیا در یک 
کشتی نشسته ایم. وی با تقدیر از زحمات علی اکبر صالحی و 
تشکر از مطالبی که در این نشست بیان کردند، گفت: امروز 
)یکشنبه هفتم شهریور( پایان ریاســت آقای دکتر صالحی 
بر ســازمان انرژی اتمی بود. آقای دکتر صالحی حق بزرگی 
بــر گردن مردم ایران دارند البتــه ما همه قدردان حمایت ها 

و فداکاری های مردم ایران هســتیم و مردم ایران بر همه ما 
حق دارند. وی ادامه داد: آقای صالحی زحمت زیادی کشیدند. 
در مذاکرات هسته ای زحمات و تلاش های زیادی انجام دادند 
و تحولات در شــش، هفت ماه اخیر نشــان داد که ایشان در 
مذاکرات هسته ای چقدر خوب مذاکره کرده و منافع کشور را 
حفظ کرده اند. ظریف در بخش دیگری از صحبت های خود با 
تشکر از آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 
ایشان نیز برای پاسداری از فضای مجازی فشار زیادی تحمل 
کردند. ایشان زحمت زیادی برای پاسداری از فضای مجازی 
کشیدند که این فضا مورد صیانت عده ای قرار نگیرند. ظریف 
همچنین با اشــاره به حضور خود در دانشگاه اظهار کرد: به 
جای تقدیر از افراد باید کاری کنیم که راه آینده کشــور و راه 

فکر کردن برای حفظ و تحقق مصالح کشور بازتر شود.

علی اکبر صالحی اظهار کــرد: محمد جواد ظریف یک 
برند بین المللی برای ایران است.

 به گزارش ایســنا، رئیس پیشین ســازمان انرژی اتمی 
در نشســتی در »کلاب هــاوس« که به منظــور تقدیر از 
زحمات محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه دولت یازدهم 
و دوازدهم برگزار شــده بود با اشاره به سابقه آشنایی خود 
با محمد جواد ظریف گفت: من ســه دهه اســت  که آقای 
ظریف را می شناســم و  ایشان دوســت گرانقدر و عزیزی 

برای ما هستند.
 وی با بیان اینکه آقــای ظریف یک »برند بین المللی« 
برای ایران اســت ، تصریح کرد : این موضوع از همت عالی 
،ذات پــر تحرک و وجــود مملو از تجربه و علم ایشــان و 
همچنین حمایتی که مردم از ایشــان کرده اند ، به وجود 

آمده است . حضور ایشان به عنوان نماینده یک ملت بزرگ 
باعث شــده که ایشان در جهان شناخته شوند و  تبدیل به 
یک برند بین المللی برای ایران شوند. وی با بیان اینکه آقای 
ظریف با تلاش ها و اقدامات خوب توانســت تصویر زیبایی 
از جمهوری اســلامی ایران در عرصه بین المللی به نمایش 
بگذارد و این باعــث ناراحتی خیلی ها از جمله دولتمردان 
سابق آمریکا شده بود، در بخشی دیگر از صحبت های خود 
تصریح کرد: ملت هایی عاقبت بخیر هستند و به پیش می 
روند و در تاریخ جایگاهی پیدا می کنند که قدر بزرگان خود 

را بدانند و ما نیز باید قدر بزرگان خود را بدانیم.
 صالحــی  در این ارتباط گفت: ما بــزرگان و قهرمانان 
زیادی در داخل و خارج از کشــور داریم ولی بعضا احساس 

می شود که به آنها توجه ویژه و لازم نمی شود.

ظریف در کلاب هاوس: 
این نیز بگذرد

صالحی در کلاب هاوس:
ظریف یک برند بین المللی است

پیشنهاد بنت درباره تشکیل ائتلاف علیه ایران


